

Founders' Associate / Entrepreneur & Investor in Residence (m/f/d)

CITO, Greater Hamburg Area, on-site

Location Greater Hamburg Area (on-site)

Employment Full-time

Start Immediately

Industry Investment Management

Apply recruiting@cito.vision

Full job ad and about us: www.cito.vision · Our ventures: plausity.com/careers, sveag.de/jobs

What we do

CITO combines venture investing, company building, and the creation of technology-driven businesses under one roof. We develop, validate, and scale new business models, support portfolio companies, and invest in selected startups, funds, and special opportunities, from idea to fundraising, growth, and exit.

Current ventures include Plausity (AI-powered due diligence for M&A) and SVEAG (building services, nationwide), plus several more AI and software businesses in the making.

We are not looking for traditional interns. We are looking for ambitious builders who take ownership, learn fast, and contribute from day one.

The role

You will work directly with experienced entrepreneurs and investors across our ecosystem, operating at the intersection of venture capital, company building, AI, and entrepreneurship. Depending on the project, expect:

- Deal sourcing, due diligence, and investment memos
- New venture creation, go-to-market, and 0-to-1 scaling
- AI products and AI-native workflows across the portfolio
- Special projects with the founding and investment teams

This is not an assistant role. It is for ambitious generalists with an entrepreneurial mindset and a real desire to own things.

What you bring

- Student at a leading university with a strong track record and genuine interest in entrepreneurship, VC, PE, or AI
- Sharp analytical skills, strong AI literacy, and daily hands-on use of modern LLMs (ChatGPT, Claude, Perplexity, ideally Claude Code or Cursor)
- High ownership, curiosity, and excellent communication in English (German is a plus)
- Backgrounds in startups, VC/PE/IB, consulting, hackathons, or AI automation are a big plus

What you get

- Direct exposure to entrepreneurs, investors, and venture builders, with insight into fundraising, financing rounds, and exits
- Real responsibility and visibility from day one, and the chance to work across multiple ventures
- A steep learning curve in building, investing, and AI
- An AI-native environment, a flexible model across Hamburg, and the potential for long-term collaboration

How to apply

Email recruiting@cito.vision with your CV, three sentences on why you are a fit for CITO, and optionally a project, investment case, or AI workflow you are proud of. We look forward to hearing from you.

Founders' Associate / Entrepreneur & Investor in Residence (m/w/d)

CITO, Großraum Hamburg, vor Ort

Standort Großraum Hamburg (vor Ort)

Umfang Vollzeit

Start ab sofort

Branche Investment Management

Bewerbung recruiting@cito.vision

Vollständige Anzeige und mehr über uns: www.cito.vision · Unsere Ventures: plausity.com/careers, sveag.de/jobs

Was wir tun

CITO vereint Venture Investing, Company Building und den Aufbau technologiegetriebener Unternehmen unter einem Dach. Wir entwickeln, validieren und skalieren neue Geschäftsmodelle, begleiten Portfoliounternehmen und investieren in ausgewählte Startups, Fonds und Sondersituationen, von der Idee über das Fundraising bis zu Wachstum und Exit.

Zu unseren Ventures zählen Plausity (KI-gestützte Due Diligence für M&A) und SVEAG (Gebäudedienstleistungen, deutschlandweit) sowie weitere KI- und Software-Unternehmen im Aufbau.

Wir suchen keine klassischen Praktikant:innen, sondern ambitionierte Macher:innen, die Verantwortung übernehmen, schnell lernen und ab Tag eins beitragen.

Die Rolle

Du arbeitest direkt mit erfahrenen Unternehmer:innen und Investor:innen, an der Schnittstelle von Venture Capital, Company Building, KI und Entrepreneurship. Je nach Projekt erwartet dich:

- Deal Sourcing, Due Diligence und Investment Memos
- Aufbau neuer Ventures, Go-to-Market und 0-to-1-Skalierung
- KI-Produkte und KI-native Workflows über das Portfolio hinweg
- Sonderprojekte mit dem Gründungs- und Investmentteam

Das ist keine Assistenzrolle, sondern eine Position für ambitionierte Generalist:innen mit unternehmerischem Mindset und echtem Gestaltungswillen.

Was du mitbringst

- Studium an einer führenden Hochschule, überzeugender Track Record, echtes Interesse an Entrepreneurship, VC, PE oder KI
- Scharfes analytisches Denken und täglicher, praktischer Einsatz moderner LLMs (ChatGPT, Claude, Perplexity, idealerweise Claude Code oder Cursor)
- Hohe Eigenverantwortung, Neugier und sehr gute Kommunikation auf Englisch (Deutsch von Vorteil)
- Erfahrung aus Startups, VC/PE/IB, Beratung, Hackathons oder KI-Automatisierung ist ein großes Plus

Was dich erwartet

- Direkter Zugang zu Unternehmer:innen und Investor:innen, mit Einblick in Fundraising, Finanzierungsrunden und Exits
- Echte Verantwortung ab Tag eins und die Chance, über mehrere Ventures hinweg zu arbeiten
- Eine steile Lernkurve in Building, Investing und KI
- KI-natives Umfeld, flexibles Modell im Raum Hamburg, Perspektive auf eine langfristige Zusammenarbeit

So bewirbst du dich

Schreib eine E-Mail an recruiting@cito.vision mit deinem Lebenslauf, drei Sätzen dazu, warum du zu CITO passt, und optional einem Projekt, Investment Case oder KI-Workflow, auf den du stolz bist. Wir freuen uns auf deine Nachricht.